
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

   Edvards Virza 

Baigā vasara 

        Laiks šovasar vairs neies vecās sliedēs, 
        Būs puķes skumjas, bišu medus rūgts, 
        Uz tāliem ciemiem kumeļš netiks jūgts, 
        Un jasmīns zarains maijā neuzziedēs. 
 
        Par velti saule dienu tumsu kliedēs, 
        Prieks Jāņu naktī neatnāks pat lūgts, 
        Un rokā savītīs zieds tikko plūkts, 
        Būs klajums baigs, aiz katra krūma biedēs. 
 
        Vējš miglu sarkanu par laukiem dzīs, 
        Bez laika kokiem augļi nokritīs, 
        Par nastu būs, kas ir, un tas, kas nava. 
 
        Pats zemes dziļums taujāts paliks kluss, 
        Jo, pārvērtusi ūdens avotus 
        Par vērmelēm būs aiziešana tava.  
 

           

                   

 

 

 

Mācītājs Dāgs Demandts 
612-280-9333, dagdemandt@hotmail.com 
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   Kā nupat piedzimuši bērni alkstiet pēc tīra garīga piena, lai, to baudot, jūs kļūtu pieauguši pestī- 
   šanai – 3 ja vien jūs esat baudījuši, cik Kungs ir labs. 4 Jūs nākat pie viņa, pie dzīvā akmens, kas 
   cilvēku atmests, bet Dieva izredzēts un dārgs. 5 Arī jūs paši kā dzīvi akmeņi tiekat uzcelti par 
   garīgu namu, lai jūs būtu par svētu priesterību Dievam un pienestu garīgus, Dievam tīkamus 
   upurus caur Jēzu Kristu.  
   6 Tādēļ Raksti saka: “redzi, es lieku Ciānā stūrakmeni, izredzētu un dārgu, un ikviens, kas uz to 
   tic, netiks apkaunots nekad.” (Jes. 28:16) 7 Jums, ticīgajiem, tas ir gods, bet neticīgajiem – “ak-  
   mens, ko nama cēlāji ir atmetuši. Šis akmens ir kļuvis par stūrakmeni” (Ps. 118:22) 8 un arī “par 
   klupšanas akmeni, un piedauzības klinti.” (Jes. 8:14-15) Tie, kas netic vārdam, klūp pār šo ak-  
   meni, tas viņiem arī lemts. 
   9 Bet jūs esat izredzēta cilts, ķēnišķa priesteru saime, svēta tauta, tā īpašums, kas jūs no tumsas 
   ir aicinājis savā brīnumainajā gaismā, lai jūs sludinātu viņa izcilos darbus – 10 jūs, kas reiz nebi- 
   jāt Dieva tauta, bet tagad esat Dieva tauta, jūs, kas nebijāt apžēloti, tagad esat kļuvuši apžēloti.  
           Pēteŗa 1. vēstule 2:2-10 

 “Projekta plāns baznīcai”  
Māc. Dāga Demandta sprediķis 18. maijā 

 
 Pagājušo nedēļu Laimonis, Visvaris un es meklējām baznīcas pirkšanas dokumentus. Un ko 
jūs domājat, vai mēs tos atradām? Jā, vienā ugunsdrošā skapī lejasstāvā, tur arī atradām baznīcas 
projekta plānus/blueprints. Man patīk projekta plāni. Tie ir ļoti noderīgi un svarīgi. Tie izplāno, kā kaut 
ko salikt kopā. Tie atļauj vairākiem cilvēkiem strādāt pie viena projekta un izvairīties no darba 
konfliktiem. Tie dod spēju plānot uz priekšu. Es neesmu inženieris, bet tomēr redzu, ka projekta plāni 
var būt noderīgi. Projekta plāni palīdz mums būvēt kaut ko, kas ir skaists un noderīgs. 
 Mūsu teksts šodien Pēteŗa 1.vēstulē ir baznīcas projekta plāns. Ne priekš celtnes. Priekš baz-
nīcas garīgās struktūras. “…dzīvi akmeņi tiekat uzcelti par garīgu namu.” Tas parāda, kādā veidā 
mēs esam daļa no baznīcas, un kā baznīcai būtu jāstrādā. Problēma ir, ka bieži mums ir pašiem sa-
vas domas un idejas par to, kā baznīcai vajadzētu būt strukturētai. Mums ir jālieto Dieva projekta 
plānus baznīcas darbā. Mums netālu ir viena metodistu baznīca - Walker Methodist. Charles un 
John Wesley dibināja metodistu baznīcu. Tajā laikā Anglijas baznīca domāja, ka baznīca bija struk-
turāli droša. Bet tai bija lielas garīgas problēmas. Anglikāņu baznīca domāja, ka evaņģelijam jāpa-
liek baznīcā iekš tās mūriem. Jānis Wesley izveda evaņģeliju laukos, ielās, skolās un fabrikās, un 
teica slavenos vārdus “The World is my Parish” (Pasaule ir mana draudze). Tad viņš attiecināja 
evaņģeliju uz pasaules sociālām un ekonomiskām netaisnībām. Agrā metodistu baznīca cīnījās pret 
verdzību un nabadzību. Viņiem līdzi strādāja citi kristieši, kas lietoja Dieva projekta plānu. 
 Pirmā lieta, ko mēs iemācāmies no Pēteŗa 1.vēstules ir, ka Jēzus ir baznīcas stūrakmens. Jē-
zus ir dzīvs akmens, cilvēku noraidīts, vērtīgs Dievam un izvēlēts kā stūrakmens. Citos vārdos sa-
kot, Jēzus ir baznīcas centrā un Viņam ir jābūt baznīcas centrā. Stūrakmens ir primārs pārējai struk-
tūrai. Jēzus ir primārs baznīcai. Pārējās ēkas daļas balstās uz Viņu, sienas, struktūra balstās uz Vi-
ņu. Stūrakmens tiek nolikts un tad ir jāpievieno tam sienas. Tāpat baznīcas sienām, garīgi runājot, ir 
jābūt pievienotām Kristum. Ja jūs noliekat ķieģeļus bez savienojuma ar Kristu, tad tas nams nebūs 
pamatots. Visā, ko mēs darām draudzē, mums ir jāskatās uz Kristu kā avotu mūsu mērķim un darbī-
bai. Mēs par daudz bieži mēģinām būt baznīca bez atsaukšanās uz Kristu. Mēs uzklausām pasauli 
vai paši sevi. Man šķiet, mēs tīšām negribam aizmirst Jēzu, mēs vienkārši pazaudējam Viņu no mū-
su redzesloka. Tāpēc mums ir nepārtraukti jāpārbauda mūsu kompass, jāprasa, kur ir Kristus? Izvei-
dojat Kristu par stūrakmeni jūsu dzīvēs un lai Viņš ir stūrakmens visā, ko mēs darām draudzē. Jē-
zum būtu jābūt iemeslam visam, ko mēs darām kā kristieši un draudzē. Tas ir pretēji, ko pasaule sa-
ka. Pasaule saka, ka būt bagātam vai vēlmju sasniegšana ir dzīves stūrakmens. Daudzi domā, ka 
orientēt savu dzīvi ap vienu vīru, kas dzīvoja Galilejā 2,000 gadus atpakaļ, ir smieklīgi. Un cilvēki 
saka, ka kristiešiem nav brīnumainas dzīves, viņi arī cieš, bet mums ir stūrakmens, uz kura varam  

 

 
  



Jūnija dievkalpojumi, Bībeles stunda un ziņojumi 

Svētdien, 1. jūnijā, plkst. 10:00 - Lieldienu laika septītās svētdienas DIEVKALPOJUMS.   
   Dievkalpojumu vadīs mācītāja Raita Neely. Sekos sadraudzība. 

Ceturtdien, 5. jūnijā, plkst. 11:00 - Bībeles stunda, tiek dziļāk pētīts Marka evaņģēlijs. 

Svētdien, 8. jūnijā, plkst. 10:00 - Vasarsvētki. DIEVKALPOJUMS ar kristībām un Svēto vakarēdienu. 
Sekos sadraudzība. 

Svētdien, 15. jūnijā, plkst.10:00 - Aizvesto piemiņas DIEVKALPOJUMS ar igauņu un lietuviešu 
līdzdalību. Dievkalpojumu vadīs igauņu mācītāja Nelli Vahter. Dziedās draudzes koris. 
Sekos sadraudzība. 

Svētdien, 22. jūnijā, plkst. 10:00 - Otrā svētdiena pēc Vasarsvētkiem. Laju vadīts DIEVKALPOJUMS. 
  Sekos sadraudzība. 

Svētdien, 29. jūnijā, plkst. 10:00 - Trešā svētdiena pēc Vasarsvētkiem. DIEVKALPOJUMS.         
            Dievkalpojumu vadīs Betsija un Benjamiņš Aļļes. Sekos sadraudzība. 

Svētdien, 6. jūlijā, DIEVKALPOJUMA NEBŪS. 

Svētdien, 13. jūlijā, plkst 10:00 - Piektā svētdiena pēc Vasarsvētkiem. DIEVKALPOJUMS ar Svēto 
  vakarēdienu. Sekos sadraudzība un iepazīšanās ar Edijas vecākiem.  

 

Ar mūsu mācītāju Dāgu Demandtu var satikties pēc dievkalpojumiem, kā arī trešdienās baznīcā no 
plkst.10:00 līdz 14:00, visi laipni lūgti!  

Ar Dāgu var sazināties, zvanot 612-280-9333 vai dagdemandt@hotmail.com  

Lūdzams ievērot, ka mācītājs Dāgs 1. jūnijā vadīs dievkalpojumu Kalamazū draudzē un būs Latvijā 
no 10. jūnija līdz 1. jūlijam, kur viņš vadīs projekta „Priecīgas pēdas” izdali un būs atvaļinājumā. 

 
________________________________________________________________________________ 
 
 
     Draudzes KOPĒJU kalpošana. 

            Svētdien,   1. jūnijā  -  L. Dinglija, S. Pētersone. 
           Svētdien,   8. jūnijā  -  V. Konters, Ģ. Jātnieks. 
          Svētdien, 15. jūnijā  -  L. Kontere, G. Luss. 
          Svētdien, 22. jūnijā  -  A. Vīksniņš, V. Treiberga. 
      Svētdien, 29. jūnijā  -  S. Straumane, L. Dinglija. 
    Svētdien,   6. jūlijā - Dievkalpojuma NEBŪS. 
       Svētdien, 13. jūlijā -  A. Švalbe, S. Pētersone. 
 
 
 
 

  



balstīties. Tātad, ja Jēzus ir dzīvais stūrakmens, tad mēs esam dzīvi akmeņi celtnē. Bet kāda 
celtne/ēka šī ir? Pēteris to sauc par garīgu namu, vai svētu priesterību. Attēls ir templis. Mēs esam 
garīga celtne veltīta kalpošanai Dievam…wow!, vai tas nav brīnišķīgi! Paliek labāk… 
 Pēteris arī saka 9. pantā, ka mēs esam izredzēta cilts, ķēnišķa priesteŗu saime. Mūsu dzīves 
mērķis ir kalpot Dievam. Mūsu dzīvei un draudzes dzīvei vajadzētu būt svētai vietai, kur mēs kalpo-
jam un slavējam Dievu. Problēma ir, ka mēs bieži attiecinām pasaules modeli baznīcai. Daži cilvēki 
domā, ka baznīca ir, kā saka, social club, ja ir sadraudzība draudzē, bet tā ir kaut kas vairāk. Daži 
cilvēki domā, ka baznīca ir skola, skolu absolvē, ne baznīcu. Daži cilvēki domā, ka baznīca ir labda-
rības organizācija, un tas arī ir labi, palīdzēt trūcīgajiem. Ja mums nav kristīgas kopienas, mēs ne-
varam piedāvāt Dieva mīlestību izsalkušajai pasaulei. Daži cilvēki uzskata, ka baznīca ir tikai svēt-
nīca, kur var aizbēgt no pasaules problēmām. Un šī ir svēta vieta, vieta, kur veidojam attiecības ar 
Dievu, slavējam Viņu, bet šī arī ir vieta, kur tiekam aicināti uzrunāt pasaules problēmas. Tāpēc šīs 
svētās tautas attēls ir tik ļoti svarīgs. Kristū mēs esam kopiena. Un mēs arī esam labdarības organi-
zācija, skola, svētnīca utt.  
 Šis Dieva projekta plāns baznīcai ir savādāks kā pasaules projekta plāni. Tas ir tik savādāks 
cik tas ir grūti izskaidrot. Tāpēc Pēteris lietoja tik daudzus attēlus, lai to aprakstītu. Un uzsvars uz vi-
sām šīm runām par stūrakmeņiem, svētām tautām un ķēnišķīgiem priesteŗiem ir šis: Mums ir jāļauj, 
lai mūs iebūvē šajā plānā. Mums ir jāpakļaujas meistarbūvētājam. Mums jāatļauj Dievam rādīt, kur 
nolikt nākamo akmeni. Jā, mums ir jāceļ draudze. Mums ir jāvada draudze. Mums ir jāapsver, kā pa-
līdzēt cilvēkiem mums apkārt. Vispirms ir jāpakļaujas Dievam. Padomājat, dēlis nesaka namdarim, 
kur zāģēt. Dzelzs nesaka kalējam, kur kalt. Mums nevajadzētu mēģināt aizstāt Dieva plānus. Dievs 
sagatavoja projektu plānu baznīcai. Dievs mums rādīs, kas ir mūsu vieta šajā plānā. Āmen. 
      
_________________________________________________________________________________________ 

 
Pastaiga pa četra veida augsnēm. 

Mūsu gājiens sākas pie pirmās takas.  Ejam!  Zem kājām atrodas cieti samīdīta zeme, tik cie-
ta, ka nekas tajā neaug. Ja kaut kas te uzdīgst, tas tūlīt atkal tiek sastampāts.  Šādā augsnē Jēzus 
mācības nespēj izdīgt.  „Drīkstu uzvesties, kā vien vēlos” raksturo šo vietu. Te valda cietas sirdis, 
vesela virkne nevēlamu īpašību:  nesavaldība, niknums un naids, spīts, griba kontrolēt citus, greiz-
sirdība, kļūdu saskatīšana un aizrādīšana par tām, notiesāšana, atriebība, sarūgtinājums, pelšana 
un nepatikas tūlītēja izrādīšana.  Šajā vietā neskan mīļi vārdi un neparādās smaidošas sejas. 
 Dosimies tālāk! Takas virsma mainījusies. Virsma tagad sastāv no plāna, grantaina māla, 
zem kuŗa galvenokārt smiltis. Šeit, liekas, kaut kas varētu augt.  Tomēr tikai uz īsu laiku. Šajā 
augsnē Kristus mācības un priekšzīme liekas ļoti pievilcīgas, bet pēc laika to pievilcība pavīd. Kaut 
kas ra-da pretestību. Viena veida pretestība būtu loģika. Loģika iestāsta cilvēkam, ka Jēzus darbi 
nebija, nav un nebūs iespējami. Pie tam vēl, Dievs ir cilvēka izdoma. 

Pavirzīsimies uz trešo vietu! Taka vairs nav saskatāma nezāļu dēļ. Še vaislojas dažādi uz-
skati un parašas. Seko dažādi piemēri. Cilvēks nedara neko par savu vājo savaldīšanās jeb paš-
kontroles „muskuli”, turpina atkal un atkal laist dusmām vaļu.  Cilvēks pēc ieraduma pārēdas vai pār-
mērīgi lieto alkoholu. Cilvēks uzskata: „ja uzturēšu savu fizisko veselību, viss kārtībā”, „ja es/mana 
ģimene saglabā etnisko identitāti, mērķis ir sasniegts”, „ja man ir liels ienākums, viss nodrošināts” vai 
„ja izskatos jauns/jauna, laime rokā”. Te arī varētu būt kaut kas, kas apēno dzīvi, piemēram, veselī-
bas problēmas, financiālas grūtības. Aizmirstam citu cilvēku ciešanas. 

Pienākam pie ceturtās takas. Te atrodas melnzeme. Bet lai augsne būtu derīga, mums jāstrā-
dā: jāņem darbarīks un jāapgriež zeme, jāstāda, jāravē. Arī jālūdz palīdzība un vadība. Atkratīsi-
mies no saviem sliktiem ieradumiem. Iesim nost no ierastās takas!  

           VT 
 

  



Māc. Erberts Bikše 
Pazemība. 

   Bet, nomanīdams, ka viesi sev izmeklēja pirmās vietas, Viņš tiem stāstīja līdzību, sacī- 
   dams: “Ja tevi kāds aicina kāzās, nesēdies pirmajā vietā, ka neierodas kāds par tevi cie- 
   nīgāks, kas arī acināts, “un ka tas, kas tevi un viņu aicinājis, nesaka tev: dod šim vietu, - 
   un tev ar kaunu nav jāieņem pēdējā vieta. Bet, ja tu esi aicināts, tad nogājis apsēdies pē- 
   dējā vietā, lai tas, kas tevi aicinājis, pienācis varētu sacīt: draugs, virzies uz augšu! - Tad 
   tu būsi pagodināts visu citu viesu priekšā. Jo katrs, kas pats paaugstinās, taps pazemots, 
   bet, kas pats pazemojas, taps paaugstināts.”          Lūkas ev. 14:7-11  
 
 Jēzus, redzēdams, ka viesi sev izmeklēja pirmās vietas, stāstīja līdzību par viesiem, kas iera-
dušies viesību namā un bez īpaša uzaicinājuma ieņem labākās, godpilnākās vietas. Vai jums bieži 
gadījies kaut ko tādu pieredzēt? Jūs rīkojat viesības, esat uzklājuši brīnišķīgu galdu, sāk ierasties 
viesi, un jūs ejat viņus citu pēc cita sagaidīt. Pēc kāda brīža jūs atgriežaties viesistabā un redzat, ka 
daži jau sēž pie galda, ieņēmuši labākās vietas! 
 Grūti kaut ko tādu iedomāties latviešu viesībās. Mūsu pieredze, visticamāk, ir cita. Kad laiks 
pienācis iet pie galda un saimnieki aicina, neviens parasti negrib iet pirmais, notiek tāda kā stumdī-
šanās un mīņāšanās. Tā esam audzināti - nesteidzies pirmais, padod vietu, palaid citus pa priekšu. 
Reiz dzirdēju kādas sievietes stāstīto par bērnu audzināšanu Izraēlā. Ebrēji saviem bērniem mācot 
(vai visi - nezinu), ja uz galda traukā ir āboli un tev piedāvā, tad paņem to labāko, jo arī nākamajam 
būs tas labākais. Latvieši savus bērnus (vismaz agrāk) ir mācījuši - vispirms piedāvā citam, dod ot-
ram to labāko, kas paliek pāri, to paņem sev. Šķiet, nav ko piebilst, - laba mācība.  
 Tomēr varētu jautāt: vai latvieši tādēļ, ka nesteidzas ieņemt labāko vietu pie galda un, citiem 
redzot, nesteidzas paņemt to labāko, ar to vien jau ir pazemīgi cilvēki? Interesanti, ko Jēzus teiktu 
par latviešiem, vērojot viņus, viesībās kopā sanākot? Tas, ko teikšu būs tikai pieņēmums. Varbūt 
Viņš stāstītu kādu līdzību par to, ka ir iespējama ārēja pieklājība savienojumā ar neīstumu un pat 
liekulību. Dieva vārda tekstā Jēzus runā par īstu pazemību, kuŗai būtu jābūt pamanāmai ikvienā no 
mums. Kā iegūt šo neviltoto pazemību? Mēs varētu domāt tā: es ņemšu vērā Jēzus teikto pamācī-
bu, īstenošu to dzīvē (vismaz centīšos) un būšu pazemīgs cilvēks. Es neskriešu pirmais pie galda, 
neieņemšu labākās vietas bez īpaša uzaicinājuma, centīšos kautrīgi ieņemt kādu attālāku stūrīti un 
gaidīšu, līdz mani aicinās. 
 Doma nav slikta, tikai mums jāatzīst, ka mēģināt būt pazemīgam vēl nenozīmē, ka tāds īste-
nībā jau esi. Pastāv ļoti reāla iespājamība, ka cilvēks ar savām kājām gan stāv, ierāvies priekšnama 
stūrītī, bet ar savu sirdi ir jau ieņēmis vislabāko vietu un nobaudījis delikateses. Viens ir skaidrs - ne-
viens nav kļuvis par dievišķas, īstas pazemības cilvēku, vienkārši apņemoties izpildīt kādu ētisku 
prasību. Bībele mums apliecina, ka ir tikai viens veids, kā kļūt par pazemīgu cilvēku - Kungs Kristus 
mūs dara par tādiem, nevis mūsu varēšana vai spējas.  
 Kristus zina, cik svarīgi mums ir kļūt par patiesi pazemīgiem cilvēkiem. Mīlot mūs, Viņš saka: 
“Mācieties no manis. Es esmu lēnprātīgs un no sirds pazemīgs.” Redziet, ir šāda dievišķa pazemī-
ba, kas nav kā tāds apmetnis, kuŗu apliekam šad un tad pēc vajadzības, bet kas nāk no Kristū iz-
glābtā cilvēka sirds. No augstprātības, iedomības, lepnības, liekulības mūs tīra Kristus krusta nāvē 
izlietās asinis. “Jēzus asinis šķīsta mūs no visiem grēkiem” (1.Jņ.1:7).  
 Vārda pazemība jēgu varētu arī pārprast, nepareizi skaidrot. Pazemība - vai tā ir vienmēr 
mazliet saliekta mugura, uz leju nolaists acu skatiens, vienmēr pieklusināta, padevības pilna balss? 
Tas jau vairāk izskatītos pēc depresijas, drosmes un prieka trūkuma, bet ne pēc pazemības. Patiesu 
pazemību mēs redzam pie Jēzus, kas pazemojās līdz pat krusta nāvei, bet tajā pašā laikā neko ne-
zaudēja no šīs dievišķās pazemības, tverot pēc pātagas un izdzenot no Tempļa tos, kas Dieva namu 
bija pārvērtuši par tirgus laukumu. Palikšana kopā ar Kristu kā Viņa mācekļiem ir mūsu vienīgā cerī-
ba palikt patiesā pazemībā. Tas nav mūsu nopelns, bet Dieva žēlastības dāvana. Jēzus saka: “Tu 
būsi pagodināts visu citu viesu priekšā (...) Kas pats pazemojas, taps paaugstināts.” 
 
     
  



XXX   XXX   XXX                                        DRAUDZES  DZĪVE                                   XXX   XXX   XXX  
________________________________________________________________________________ 
 
 Dāmu saimes ziņas. 
 Maija mēnesī -  
       Pie galdiņa kalpoja Aija Vikmane, Latviešu skolas bērni, Aldis Švalbe, Vija Treiberga.  
       Ziedus uz altāŗa lika Dāmu saime, Štolceru ģimene, Švalbes ģimene, Aija Vikmane.  
       Par sadraudzību rūpējās Dzintra Prīlapa, Dāmu saime, Švalbes ģimene - Alža 45 gadu  
 jubilejā.    
  _   _  _  _  _  _ 
 
       Ja varat palīdzēt sadraudzības pusstundā vai ziedot produktus, lūdzu sazinaties ar  
 aprīļa/ maija/jūnija darba grupas locekli Dzintru Prīlapu (612-724-9304). 

Ja vēlaties likt ziedus uz altāŗa, zvaniet Laimai Zoltnerei Dinglijai (612-866-3235) vai Selgai                   
Pētersonei (651-484-6046). 

________________________________________________________________________________ 
      
  Lasīšanas pulciņš pa vasaru lasīs Aidas Niedras grāmatas, pēc izvēles.  
    Grāmatas pārrunāsim trešdien, 24. septembrī, plkst.10:00.    
________________________________________________________________________________ 
 

Padomes sēde maijā 

 Vērtīga vāze vairo vilinošu vinnestu. Kā var būt, ka kaut kas, kas stāvējis plauktā gadiem ilgi, 
uzreiz sagādā draudzei milzu naudas summu? Tur saistās devīgi cilvēki un mazliet laimes. Drau-
dzes loceklis Jānis Zeltiņš par $30 nopircis vāzi, kuŗa atradās darbvedes birojā, un izsolē par to iegu-
vis apmēram 13,000 eiro. Visu noziedojis draudzei. Tencinām Zeltiņa kungu! 
 Citi jaunumi: draudzē iestājusies Sintija Buša (Busch). Otrkārt, jaunais mācītāja portrets karā-
jas pie sienas augšējā stāvā līdzās pārējiem. Paldies Gundai Lusai par organizēšanu un Līvijai Karl-
sonei par fotografēšanu! Treškārt, ieradusies jaunā kopējamā mašīna, kuŗu lietoja, lai izdrukātu šo 
Svētrīta Zvanu eksemplāru. Ir pat jauni krēsli lejas stāvā pie lielā galda. Uldim Erdmanim par tiem 
pienākas pateicība. 
 Šomēnes Priecīgas pēdas īstenojas. Mācītājs ar kundzi no 9. jūnija līdz 1. jūlijam trīs nedēļas 
strādās Latvijā, nogādājot trūcīgām ģimenēm apavus 14 Kurzemes ciemos un pilsētās. Viena no 
apciemojuma vietām ir Kazdanga, tā pati, kuŗas pamatskolas skolniekus atbalstām, gādājot pusdie-
nu naudu. Cita ir luterāņu draudze Nīcā, ar kuŗu mēs uzturam saites. Labdarības komanda sastāv, 
pie tam, vēl no Stefāna Brūveļa, Kristīnes Ģigas un Lauras Vīksniņas, viena no trim projekta auto-
rēm, kā arī no jauniešiem no Indianapoles, Bostonas, Toronto un Austrālijas. Lai visiem labs ceļa 
vējš! 
 Tikko minēta Nīca. Kas par Augstkalni-Mežmuižu, Salu, Sloku un Varakļāniem?  Šīm pilsētām 
kopējs ir tas, ka tajās atrodas mūsu māsu draudzes, un tieši Varakļānu evaņģeliski luteriskā draudzē 
radusies vakance, jo mācītājs Reinis Kulbergs sācis kalpot Smiltenē. Par māsu draudzēm skatieties 
Mineapoles-Seintpaulas draudzes portālā www.mndraudze.org!   
 Padome turpina veidot draudzes algoto darbinieku aprakstus. Tie vajadzīgi, jo valsts nodokļu 
departaments pieprasa, ka baznīcas darbaspēks skaitās algoti darbinieki (employee), nevis neatka-
rīgi kontraktori kā patlaban. 
 Veŗoties tālākā nākotnē, rudenī paredzēts sākt iesvētes mācības, kā arī noturēt Celsmes 
dienas. 
 Nākamā padomes sēde notiks mēneša pirmajā otrdienā, 3. jūnijā, pulksten 19:00 trešā stāva 
lielajā telpā.  Sēdes ir atklātas.       Vija Treiberga 

  



 
Jānis Vanags: Vladimirs Putins kā Dieva sūtnis latviešiem? 

 
 Lai mums miers un Dieva svētība! Aģentūras “Interfaks” portālā ir publicēts materiāls par vēr-
tējumu, ko es esot izteicis Krievijas prezidentam V.Putinam un viņa polītikai: http://www.interfax-
religion.ru/?act=news&div=55214 
 Citāti ir izrauti no konteksta un, kopā ar kliedzošo virsrakstu sagrozīti atspoguļo manis sacīto. 
Priecājos, ka daudziem no jums tas likās neticami arī bez maniem paskaidrojumiem. 
 Citāti daļēji ņemti no intervijas NRA “Visums nav taisnīgs”, ko sniedzu Elitai Veidemanei un 
kas ir izlasāma šeit: http://nra.lv/latvija/115560-janis-vanags-visums-nav-taisnigs.htm 
 Tiem, kas negrib lasīt visu interviju, piedāvāju izvilkumus – vispirms Interfaks(krieviski, tādēļ 
nepublicējam, red.) rakstīto un pēc tam to, ko patiešām teicu. Kvadrātiekavās ir mans teksts, kas 
beigās tika noīsināts un publikācijā neiekļuva. Arī iepriekš ir gadījies, ka tieši ap īsinājumiem izceļas 
neskaidrības un debates. 
 Vienkārši cenšos lietas redzēt secībā un kopsakarā. Bet to jau redzu ne tikai es. Daudziem 
latviešiem šī virzība liekas pašnāvnieciska. Viņiem sāk likties, ka saprāta balss ir saklausāma prezi-
denta V.Putina runās. Kad viņš runā par tradicionālajām vērtībām un ticības vajadzību, viņš var sākt 
likties kā Dieva izredzētais Kīrs no Jesajas 45, kas nāks un glābs mūs no Bābeles. Tāpēc daudzi lat-
vieši pat atbalsta Ukrainā notiekošo. [Vai par to iedomājās latviešu eirodeputāti, balsojot par Lunače-
kas ziņojumu? Te gan jāatceras, ka runas pret homoseksuālismu vēl nav kristīgās vērtības. Daudz 
vairāk tās ir cieņa pret cilvēka personību, brīvību, taisnīga sociālā politika. Cieņa pret kaimiņvalstu 
suverenitāti. Eiropu un Krieviju nevar salīdzināt tikai pēc vienas pazīmes.] 
 Imanta Kalniņa mūzika man kopš bērnības bija spēcīgs mudinājums iekšēji nepakļauties pa-
domju ideoloģijai. Tāds kā brīvības gaisa malks. Okupācijas laikā visas brīvības domas saistījās ar 
rietumiem, tādēļ pavērsiens Imanta nostājā bija diezgan negaidīts – un tieši tādēļ lika domāt. Ko viņš 
tādu ieraudzījis brīvajā pasaulē? Vispār jau viņa vārdos ir daudz taisnības. No rietumu pasaules nāk 
ne tikai labas lietas vien. Vai iesaistīšanās tajā mums deva īstu brīvību, vai arī tās maigā vara, ru-
nājot Bredberija līdzībā, ievelk kā sēkliņas betona maisītājā, kur tiek tālāk noārdītas mūsu nacionālā 
savdabība un tradicionālais dzīvesveids? Arī tas ir taisnība, ka Latvijai un Krievijai vislabāk būtu vei-
dot draudzīgas un sadarbīgas attiecības kā divām jaunām valstīm, kas aizmirsušas pagātnes sa-
mezglojumus. Kurš gan to negribētu? Tā ka Imanta Kalniņa domas ir saprotamas un pragmatiskas. 
Man par to ir viens galvenais jautājums: vai arī Krievija grib nolikt malā pagātni un sākt kā jauna 
valsts? Ja ne, tad mūsu labie nodomi tādi arī paliek. Par ko liecina tas, ka Maskavā grib tiesāt Gor-
bačovu, jo viņš atzinis Baltijas neatkarību? Vai Krievija ir gatava rēķināties arLatviju kā ar neatkarīgu 
valsti, vai, tāpat kā Ukrainu, arī mūs redz kā “krievu pasaules” teritoriju? Teležurnālists Vladimirs 
Pozners, Krievijas opozicionārs Romāns Dobrohotovs un visi citi, ko esmu dzirdējis sakām, ka Kri-
mas variants Latvijā nav iespējams, tam ir nosaukuši tikai vienu iemeslu – eirointegrācija un dalība 
NATO. Vai no tā atsacīties nebūtu pārāk... bezrūpīgi? Kā bija dzīvot krievu pasaules “vienotā vals-
tiskā veidojumā” var atcerēties, pārlasot Gunāra Astras pēdējo vārdu. Varbūt tomēr labāk mēģināt 
savas vērtības aizstāvēt rietumu demokrātijas apstākļos? 
 Bez patriotisma īsti nevar iztikt. Kāpēc Krievijā ir tik liels atbalsts prezidenta Putina politikai? 
Tāpēc, ka tā ir iekustinājusi patriotisma vilni – mūsu stiprā dzimtene, mūsu varenā Krievija! Bez pat-
riotisma valsts nonīkst. Tomēr patriotismam vajadzētu izaugt no kaut kā laba: nevis, ko es spēju at-
ņemt kaimiņam, bet ko es varu darīt savas valsts labklājībai? Patriotisms ir nevis ienīst cittautieti, 
bet, piemēram, tiekties pēc izcilības izglītībā un savā arodā, lai kalpotu savai valstij. Tāds patrio-
tisms ir vajadzīgs, bet no otras puses – patriotismam jādod iemesls. V.Putins saviem cilvēkiem sa-
gādāja iemeslu būt patriotiskiem, cits jautājums – ka ir briesmīgs iemesls – celt patriotismu uz citu 
tautu rēķina. 
      Archibīskaps Jānis Vanags (2014.05.07). 
        (arhivanags.bnlogspot.com) 
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Vecais tēvs. 

 Vecais tēvs vēl ir mundrs un kustīgs un savās gaitās parasti iet ar smaidošu seju. Viņam ir 
skaidra valoda dažreiz piebārstīta ar vieglu humoru. Viņam ir gaišs prāts un glāstošas rokas, un viņš 
prot daudziem aizglāstīt sirds un ievainojuma sāpes. Bet tiem, kam ir kādas bēdas vai grūtības, viņš 
prot tos ievest bērnības dienu gaišajā saulē. 
 Bet tagad vecais tēvs sēž viens un kluss savā krēslā. Viņam nav vairs neviena vārda ko teikt. 
Tikai liela asara norit pār grumbotiem vaigiem. Kas notiek ar veco tēvu ? 
 Piezīme: Vecajam tēvam ir mirusi viņa mīļā, mīļā mazmeitiņa. Vecais tēvs šo vārdu “mirusi” 
nelieto, jo Dieva priekšā visi ir dzīvi. Viņš saka, ka mazmeitiņa ir aizgājusi pa zvaigžņu ceļiem. Viņa 
priecīgi skraida pa zvaigžņu gaišajiem ceļiem un ne reti spēlējās ar savām rotaļlietām kopā ar eņģe-
līšiem. 
         Jānis Liepkalns, 2014. g. maijā. 
________________________________________________________________________________ 

XXX   XXX   XXX                       KAS NOTIEK DVĪŅU PILSĒTĀS?              XXX   XXX   XXX   
________________________________________________________________________________ 
 
       „...Par seniem laikiem – tāliem, tuvākiem –   
     Viņš stāsta nez’ jau kuro dienu...” 

 Aicinājums atsaukties! 
 Mīļie bijušie Mineapoles – St. Paulas Latviešu skolas skolotāji, pārziņi,  absolventi - tiek 
rakstīta „Skolas atmiņu” grāmata. No skolas pirmssākumiem līdz pat mūsdienām. Lūdzam īsas 
atmiņas, fotografijas, jaukākos atmiņu brīžus un jocīgākos notikumus. 
 Gaidīsim īsus atmiņu aprakstus līdz 2014. gada 12. augustam.  
 Jūsu atmiņas variet sūtīt uz baznīcas kanceleju pa pastu, adresējot „Skolas atmiņu redakci-
jai”,vai Skaidrītei Štolcerei, mstolcers@gmail.com un uz e-pastu Lailai Švalbei, efredis@juno.com  
        Skolas atmiņu grāmatas redakcija. 

________________________________________________________________________________ 

 Atkal Mežvidos. 
 Vairākus gadus jau pirms Gaŗezera, Mežvidos bija labākā bērnu vasaras nometne ASV 
vidienē. Tur ieradās bērni no Kalifornijas, Virdžīnijas, Ohaio pavalstīm kā arī no Milvokiem, 
Mineapoles, Bostonas, Čikāgas un vēl vairākām citām pilsētām un, protams, no Grand Rapidiem. 
Nometni vadīja mācītāja V. Fricsone ar vīru Voldemāru. Nometnes bērnu skaits parasti svārstījās 
starp 50 un 60. Vadītāji un audzinātāji arī nāca no dažādām vietām ASV. Vasaras nometnes 
dažādās citās vietās jau notika 9 gadus pirms Mežvidu iegādes. 

 Mums ir atkal vienreizēja izdevība tikties 
  Mežvidos š.g. 6. septembrī - sestdienā no pl. 12:00 līdz 17:00.   
 Jūs varēsit apskatīties kā tur tagad izskatās. Vai lielais ozols vēl stāv? Vai pirtiņa vēl ir? Vai 
ūdens vēl turas ezeriņā? Vai vēl var lēkt smilšu nogāzē pie upītes? Vai skudru lauvas vēl mīt 
Mežvidos?  
 Uz visiem tiem jautājumiem un citiem radīsim atbildes. Varēsim dalīties atmiņās un atcerēties 
piedzīvojumus no nometnes dienām. Līdzi ņemamas atmiņas un ziņkārība atmiņas atsvaidzināšanai. 
Pārējais radīsies uz vietas. 
 Launagosim groziņu veidā. Mēs gādāsim par traukiem un darbarīkiem ēšanai. Dalības maksa 
$5.00 no deguna izdevumu segšanai.  
          Pieteikšanās pie Andreja Rozentāla - arvien@aol.com, tālr. 269-244-5181,  
          vai Lidijas - lvtarbunas@att.net 
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Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!       
 
 
 
   Par gtadskārtu Jānīts nāca 
   savus bērnus apraudzīt; 
   Vai tie ēda, vai tie dzēra, 
   vai Jānīti daudzināja.  
 
 
 

Jāņi pilsētā, līgo, līgo! 
Svinēsim Jāņus - Vasaras saulgriežus! 

 
otrdien, 24. jūnijā  -  plkst. 19:00  (7-os vakarā) 

draudzes nama lejas telpās - 3152 - 17th Ave So, Mineapolē. 
 

Līgošana  -  aplīgošana  -  dziedāšana ! 
 

Jāņu siers   -   alus   -   speķa rauši     
un jūsu līdzpaņemto groziņu uzkodas 

 
 

Nāciet VISI - ņemiet līdzi radus,draugus un paziņas,  
Jāņu zāles un vainagus, groziņus kopējam galdam,  

paši savus alus kausus. 
(Vainagus varēs arī pīt uz vietas.) 

 
Ieeja - $10, 

studentiem un skolniekiem ieeja brīva. 
 
            
Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!   Līgo!      
 

Rīko - LOAM. 
 
 
 
  



Dvīņu pilsētu latviešu sabiedrības piedalīšanās 
Ukrainas draugu solidaritātes mītiņā 

 
9. maijā, piektdienas pēcpusdienā, Mineapoles centrā blakus Minesotas orķestra ēkai notika 
Ukrainas draugu solidaritātes rallijs, protestējot pret Krievijas agresiju Ukrainā un Krimas 
aneksiju. Mītiņu rīkoja organizācija „Maidan Minnesota” (viens no galvenajiem 
organizatoriem - Stefans Ivaskevičs - Zintas Pones dzīvesbiedrs). Mītiņā uzrunu teica MN 
kongresmenis Kīts Ellisons (Keith Ellison). 
  

Bija lepnums par skaitliski lielo latviešu sabiedrības piedalīšanos šajā pasākumā - plīvoja 
daudzi Latvijas karogi, „Teiksma” dziedāja, bērni un pieaugušie pievērsa garāmbraucošo un 
garāmgājēju uzmanību ar uzrakstiem „Latvieši atbalsta ukraiņus”, „Krievijas politika nav 
mainījusies pēdējos 100 gadus - mēs esam mēģinājuši jums to paskaidrot”, „Krima ir 
Ukraina” utt. 
 

Ja vēlaties atbalstīt Krievijas agresijā cietušo ukraiņu ģimenes, lūdzu sūtiet savu atbalstu 
organizācijai United Ukrainian American Relief Committee, Inc. (1206 Cottman Ave, 
Philadelphia, PA 19111, tālr. (215) 728-1630) vai ziedojiet viņu mājas lapā: www.uuarc.org 
 

Indra Halvorsone 
 
 

 
 

Zinta Pone ar dzīvesbiedru Stefanu Ivaskeviču un viņu trīs bērniem. Foto: Bob Ivaskevičs 



Dvīņu pilsētu latviešu sabiedrības piedalīšanās 
Ukrainas draugu solidaritātes mītiņā 

Visi foto: Bob Ivaskevičs 
 

← Dzied “Teiksma” 

Lejā no kreisās: 
Benjamiņš Aļļe, Jānis Dimants, 

Edija Banka-Demandta 
un Dāgs Demandts 

Lejā: 
Kopbilde no 

visiem mītiņa dalībniekiem 



MARIS KURMIS 

612-558-6784 

mkurmis@counselorrealty.com 

www.mkurmis.counselorrealty.com 

 

COUNSELOR REALTY 

A ROOF OVER OUR HEADS! 

It’s something we all need! 
It’s something we all wish for! 
For all of us, it has a different meaning, depending on what 
stage of life we’re at! 

Are we looking for our first home? 
Has our family grown, so we need a larger home? 
Have our kids grown and left, so we need to 
downsize? 
Does our health or life situation force us to rethink 
where we live? 

For over 30 years I have helped people resolve these issues in the 
Twin Cities and surrounding cities. I make suggestions on how to 
prepare a home for sale. At times, I can help make repairs and 
updating. I do an evaluation of market value, help arrange required 
inspections, help understand and fill out countless documents, 
suggest financing options and where to obtain them, explain the 
marketing process and help overcome all other obstacles to achieve 
your desired goals. 

Recently sold homes for Latvians: 

I can also provide references. 



MARIS KURMIS 

612-558-6784 

mkurmis@counselorrealty.com 

www.mkurmis.counselorrealty.com 

 

COUNSELOR REALTY 

JUMTS VIRS GALVAS! 

Mums visiem tas ir vajadzīgs! 
Mēs visi to vēlamies! 
Bet katram tas var nozīmēt kaut ko citu! 
   Vai meklējam pirmo māju? 

Vai gimenes pieaugums prasa lielāku māju? 
Vai bērnu pieaugšana un aiziešana savā dzīvē 
prasa mazāku māju, dzīvokli? 
Vai veselības un dzīves apstākļi liek 
pārdomāt, kur dzīvot? 

Vairāk kā 30 gadus, dvīņu pilsētās un to apkārtējās pilsētās, esmu 
palīdzējis cilvēkiem pirkt un pārdot mājas un atrisināt šīs 
dažādās vajadzības. Iesaku kā vislabāk sagatavot māju tirgum. Ja 
nepieciešama krāsošana, tīrīšana vai remonti, varu arī dažkārt tos 
veikt. Izdaru mājas novērtēšanu un nokārtoju vajadzīgās 
inspekcijas. Palīdzu ar neskaitāmo dokumentu saprašanu un 
izpildīšanu, iesaku finansēšanas iespējas un pie kā griezties. 
Izskaidroju sludināšanas procesu un palīdzu pārkāpt visiem 
citiem šķēršļiem, lai tiktu pie iecerētā rezultāta!!! 

Nesen latviešiem pārdotās mājas: 

Varu uzrādit references. 



 
 
 

Latviešu mākslinieka 

V i d b e r g a   v ā z e, 

nosēdējusi draudzes darbvedes Elgas Pones birojā, 
tika izlikta uz lietoto mantu galda pēdējā 

Ziemassvētku tirdziņā. 
Jāņa Zeltiņa pamanīta, vāze tika nopirkta par $30. 
Jāņa iniciatīvas rezultātā izrādījās, ka vāze ir daudz 

vērtīgāka nekā tika domāts sākumā. 
Vāze galu galā nokļuva Latvijā, kur caur izsolēm draudze 

saņēma 13,500 Eur ($18,400). 
Mineapoles - St. Paulas draudzes vadība izsaka sirsnīgu 

pateicību Jānim par visas šīs summas 
noziedošanu mūsu draudzei! Pateicība pienākas arī 

citiem, kas palīdzēja šajā procesā. 
Paldies Gundai Luss un 

Amandai Jātniecei! 

 

 

Mineapoles - St. Paulas latviešu 
baznīcas saimnieks 

Kaspars Kalnītis 

būs pieejams baznīcā katra 
mēneša 20. datumā apmēram no 

plkst. 10 līdz 14. Ja šis datums 
“iekrīt” brīvdienā, tad viņš būs 

nākamajā tuvākajā darba dienā. 
Kaspara mob. tālr.: 

(612) 868-4771 

Mineapoles - St. Paulas latviešu 
draudzes vadība mīļi sveic Evu 
Toni un Pēteri Grotānu un visu 

plašo ģimeni ar jaunā ģimenes 
locekļa ierašanos šajā pasaulē! 

Dievs viņiem atsūtījis puisīti vārdā 

Lūkas Jānis Grotāns! 

Draudze priecājas kopā ar jums! 

Mineapoles - St. Paulas latviešu 
draudzes vadība izsaka pateicību 

draudzes loceklim 

Uldim Erdmanim 

par noziedotajiem krēsliem, kas 
atrodas baznīcas lejasstāvā ap lielo 

galdu. Šos krēslus Uldis izmeklēja 
caur izsoli internetā. 

Pateicība viņam! 



PASAULES BĒGĻU DIENAS SVINĪBAS 
UN LIRS 75. JUBILEJA 

Šī gada 22. jūniju LIRS (Lutheran Immigration and Refugee Service) svinēs Pasaules bēgļu 
svētdienu 75. jubilejas ietvaros!  
 
Apvienoto Nāciju Organizācija 2000. gadā pieņēma rezolūciju par 20. jūniju kā Pasaules 
bēgļu dienu. Šajā dienā tiek godināta to cilvēku drosme, izturība un apņemšanās, kuri atstāj 
savas mājas un bēg no vajāšanām, vardarbības un citām briesmām. LIRS 75 gadu laikā ir 
atbalstījusi 500,000 bēgļus un patvēruma meklētājus. 
Arī latviešu Otrā pasaules kara bēgļi ir starp tiem, kas saņēma LIRS atbalstu, iesākot jaunu 
dzīvi. 

LELBA atzīmēs un piedalīsies jubilejas svinībās ar īpašu dievkalpojumu. 22. jūnija svētdienas 
dievkalpojumā vienosies tik daudzas luterāņu baznīcas un citas konfesijas visā ASV! 
Aicinājumu un dievkalpojuma kārtību LIRS izsūtīs tuvākā laikā visām draudzēm. LIRS nozare 
aicina atzīmēt 22. jūniju (vai tuvāko jūnija svētdienu) draudžu kalendāros kā Pasaules bēgļu 
svētdienu, kad pateiksimies Dievam par latviešu bēgļu gaitām un dzīvi, gan arī aizlūgsim par 
tagadnes bēgļiem visā pasaulē. Vairāk informāciju par 75. jubileju var atrast www.LIRS.org 

„Es biju izsalcis, un jūs devāt man ēst; es biju izslāpis, un jūs devāt man dzert; es biju 
svešinieks, un jūs mani uzņēmāt.” (Mt 25:35) 

LELBA LIRS nozares vadītāja, māc. Ilze Larsen 

http://www.lirs.org/


Latvijas Universitāte aicina studentus.  
 
 Latvijas Universitāte piedāvā 150 studiju programmas bakalaura, maģistra un doktora studiju 
līmeņos. Ja Tu esi Latvijas Republikas pilsonis, tev būs tieši tāda pati studiju maksa kā pilsoņiem, 
kas dzīvo Latvijā. Ja vēlies kļūt par ārstu, 6 gadu studijas tev izmaksās ap 10 000 EUR kopā. Vidēji 
bakalauri vienā akadēmiskajā gadā maksā ap 2 200 EUR un kopmītnes izmaksā ap 60 EUR 
mēnesī.  
 Ja Tu jau esi ASV studējošais students un tev jāpavada viens semestris ārpus ASV, tev ir lie-
liskas iespējas to pavadīt Latvijā un studēt šo vienu semestri Latvijas Unviversitātē.  
 Lai iepazītos ar studiju iespējām, skaties šeit: http://www.lu.lv/gribustudet/  
 
 Ja tev ir jautājumi, uz kuriem tev vajag papildus informāciju, sazinies ar mani un mani kolēģi 
tev palīdzēs: fonds@fonds.lv  
      Laila Kundziņa Zvejniece,  
      Latvijas Universitātes Fonda direktore un valdes locekle  
  _   _   _   _ 
 
 Piebilde: Latvijas Republika atbalsta dubultpilsonības iegūšanu. Ja esat ieinteresēti iegūt 
Latvijas Rupublikas pilsonību un gribat vairāk uzzināt par nepieciesamajiem dokumentiem, lūdzu 
rakstiet Indrai Halvorsonei uz ikulite@yahoo.com vai zvaniet 612.382.3910 (izņemot no 14. jūnija 
līdz 18. jūlijam). 
      Indra Halvorsone. 
________________________________________________________________________________ 
 

ALAs skolotāju konference Indianapolē 2014.g. 22. martā. 
 
 Esmu pateicīga par man doto iespēju piedalīties ALAs rīkotajā skolotāju konferencē Indiana-
polē. Esmu bijusi skolotāja jau piecus gadus dažādām klasēm un priekšmetiem Dvīņu pilsētu Latvie-
šu skolā. Pašlaik esmu sagatavošanas klases audzinātāja 6 bērniem, kā arī mācu mazākajiem bēr-
niem tautas dejas, un arī pa reizei visām klasēm mācu par latviešu folkloras temām. Konferences 
galvenie divi temati saistījās ar klases vadību (angl.classroom management) un topošajiem valodas 
līmeņu pārbaudījumiem, ko ALA cer izmantot gan latviešu pamatskolās, gan vidusskolās. 
 Par klases vadību stāstīja Anita Erkmane, kas strādā kā skolotāja un konsultante klases va-
dības jomā amerikāņu skolās. Viņas stāstītais balstījās uz metodi un angļu valodā izdotu grāmatu 
“Laiks mācīt” (Time to Teach). Metodes galvenās vadlīnijas ir šādas:  
 1. Palīdzēt bērniem saprast (un ar darbiem to arī izrādīt), ka skolotājai pirmā vietā ir bērnu 
labklājība un izaugsme. Bērnam jājūt, ka skolotāja ir pārliecināta par bērna spējām un grib palīdzēt 
viņam pilnveidoties. 
 2. Skaidri nostādīt uzvedības noteikumus mācību gada sākumā. Ir svarīgi bērniem saprast, 
kas no viņiem tiek sagaidīts. 
 3. Uzturēt pozitīvu un mierīgu garu klasē. 
 4. Neielaisties sarunās vai strīdos ar skolēniem viņu (ne)uzvedības dēļ, kas atņem laiku no 
macībām. Tāpat kā sagaidām savaldīšanos no skolēniem, tā arī skolotājiem ar savu piemēru jāizrā-
da savaldīšanās, neielaižoties strīdos, dusmu uzliesmojumos, kliegšanā, utt.  
 5. Skolotāja atgādinās vai aizrādīs par pārkāpumu tikai vienu reizi. Šo uzsveŗ gada sākumā. 
Ja uzvedības pārkāpums turpinās, tad skolēnu izolē no macību vides uz īsu laiku (vai nu vienu pašu 
tajā pašā telpā, vai pie cita pieaugušā citā telpā), kur viņam tad īsi jāpaskaidro sava uzvedība, jā-
mēģina saprast, kāds varēja būt viņa uzvedības iemesls. Skolēnu mudina “ieiet atpakaļ sliedēs” - at-
griezties klases vidē un censties piedalīties bez traucēšanas. 
 6. Skolēns var sagaidīt tādu pašu rezultātu katru reizi, kad tas iztraucē skolotājas mācīšanu, 
vai citu bērnu mācīšanos.  
 
  

http://www.lu.lv/gribustudet/
mailto:fonds@fonds.lv
mailto:ikulite@yahoo.com


 7. Ir svarīgi bērnam saprast, ka “aiziešana” no klases vides nav sods un tas nav darīts ar 
dusmām. Tas ir darīts, lai dotu viņam iespēju pārtraukt traucējošo uzvedību un “pārslēgties” atkal uz 
mācīšanos. Atnākot atpakaļ, viņu pieņem un iesaista klasē bez kādiem pārmetumiem.   
 8. Apturot mazākos uzvedības traucējumus laikus, bieži ir iespējams novērst smagākus uzve-
dības traucējumus. 
 Šīs pašas vadlīnijas var arī izmantot vecāki bērnu audzināšanā mājās!  
 Ļoti bieži bērnu traucējošā uzvedība klasē rodas no cerības, ka viņi sev pievērsīs uzmanību, 
izaicinās skolotāju un arī notērēs mācību laiku. Kad tas viņiem reizi pēc reizes neizdodas, tad viņu 
uzvedība parasti uzlabojas. Erkmaņa kundze papildināja stāstīto ar piemēriem un ieteikumiem, kā 
apieties ar dažādām uzvedības izpausmēm un situācijām, kas varētu gadīties stundās.  
 Otra konferences tema saistījās ar ALAs Izglītības nozares līdz šim lietotajiem skolēnu pār-
baudījumiem, kuŗus vairs neturpinās. Tai vietā ir domāts apzināt skolēnu valodas līmeni. Andra Zom-
mere, ALAs Izglītības nozares vadītāja, stāstīja, ka pērngad vairāk nekā puse ASV latviešu skolu 
Askolēni nemaz nerakstīja ALAs pārbaudījumus, un lielākā daļa pārziņu un solotāju atzina, ka pār-
baudījumiem nav vairs īstas jēgas, jo valodas līmenis caurmēra skolēniem pārāk zems. Rezultāti arī 
nepalīdz ne skolēniem, ne skolotājiem veicināt turpmāku izaugsmi. ALA cer palīdzēt skolotājiem 
īstenot galveno pašreizējo izaicinājumu - proti, kā apzināt un arī veicināt skolēnu latviešu valodas 
apgūšanu.  Dace Mažeika, kas sadarbojas ar PBLA izglītības jautājumos, paskaidroja par iespēju 
izmantot jau esošu valodas līmeņu apzināšanas sistēmu, ko lieto visā Eiropas Savienībā - “Eiropas 
valodu portfelis”, ko var aplūkot internetā. Tā ir programma, ko lieto Eiropas Savienībā, lai objektīvi 
novērtētu cilvēka valodas spējas, izvērtējot valodas prasmes četrās jomās: klausīšanās, runāšanas, 
rakstīšanas un lasīšanas. ALA cer piemērot šos pārbaudījumus gan vidusskolas, gan pamatskolas 
līmeņiem. Skolēni šos pārbaudījumus izpildītu skolas gada sākumā, lai nostādītu sākuma punktu, un 
tad vēlreiz gada beigās, lai varētu apzināt katra skolēna izaugsmi. Šādus pārbaudījumus izmanto arī 
amerikāņu skolās, lai apzinātu un noteiktu skolēnu izaugsmi dažādos tematos. Šāda veida pār-
baudījumi daudz praktiskāk palīdzēs skolotājiem, sniedzot objektīvu informāciju par skolēnu valodas 
spējām un ļautu sagatavot piemērotu mācību plānus. 
 Andra Zommere ir ļoti cītīgi un nopietni pievērsusies Amerikas latviešu skolu vajadzībām. 
Man bija skaidrs, ka viņa ar lielu degsmi piestrādā, lai palīdzētu mūsu skolām pielāgoties jaunajām 
vajadzībām - visvairāk, dažādajiem latviešu valodas prasmes līmeņiem. Viņa ar cieņu un apdomu 
uzklausa visas izeteiktās domas un dod skolotājiem lielu atbalstu. Ļoti ceru, ka drīzajā ALAs kon-
gresā viņu vēlreiz ievēlēs par Izglītības nozares vadītāju, jo var just, ka viņa ir iedziļinājusies dau-
dzajās jomās un labi sadarbojas ar citiem. 
        Ingrīda Erdmane. 
_______________________________________________________________________________________ 
 

63. ALAs kongress Filadelfijā. 
 
 Kongress sākās 2. maijā un beidzās 4. maijā. Lai varētu atvilkt elpu pēc lidojuma no Mineapo-
les, ierados kopā ar Viju (Zīlīti) Pelēci jau 1. maijā. Bija skaists pārsteigums - izlidojām no samērā 
lietainas un vēsas Mineapoles un izkāpām siltā, saulainā Filadelfijā, kur visi koki bija ar zaļām lapām 
un puķes ziedēja. Vēlā pēcpusdienā izgājām ārā pasēdēt un izbaudīt labo laiku. Notika kaut kas ne-
parasts un uzstraucošs. Pie aizmugures ieejas piebrauca vairākas policijas mašīnas ar uzrakstiem 
un bez uzrakstiem. Noraizējies par notikumu, aizgāju izpētīt, kas notiek. Izrādījās, ka “Latvian Prime 
Minister has arrived”! Tā sacīja policisti un “Secret Service” vīri. Nākamā dienā Latvijas Ministru pre-
zidente uzrunāja kongresu. 
 Pirmā kongresa dienā vēstnieks ASV,  Andris Razāns iepazīstināja kongresu ar Laimdotu 
Straujumu, Latvijas Ministru prezidenti, kuŗa bija atbraukusi Amerikā nedēļas darba vizītē. Pastāstīja 
par notikumiem Latvijā, un sevišķi par krizi Austrumeiropā, sakarā ar uzbrukumu Ukrainā un kā tie 
apstākļi arī kritiski iespaido Latvijas aizsardzību. Kongresā par to tematu vēlāk daudz runāja. 
 

  



 Sekoja ziņojumi no PBLA priekšsēža Jāņa Kukaiņa, L. Jubertes, Apvienotās baltiešu komite-
jas un BL prieksēžā Jāņa Luca. Tālāk turpinājās darba sēdes. Piedalījos ALAs finanču un līdzekļu 
vākšanas sēdē, kur Vaira Rozentāle (kasiere) interesanti pastāstīja no kurienes nauda nāk un kur tā 
aiziet. Galvenie un lielākie ienākumi ir testimentāri. Tā problēma ir, ka vairāki no tiem ir ierobežoti ar 
vēlētāja noteikumiem. Būtu vēlams, ka tie būtu ar ieteikumiem un ne noteiktiem speciāliem mērķiem. 
Tādā veidā naudu varētu lietot pēc budžeta vajadzībām. Vakarā svinīgajā banketā uzrunu teica Lat-
vijas Nacionālās bibliotēkas direktors Andris Vilks. Bibliotēkas “Gaismas Pils” reālizēšana gāja dau-
dzus gadus. Tagad tā ir nobeigta, bet iekšienē vēl jāstrādā un jānobeidz. Oficiālā atklāšana notiks 
29. augustā. Ēkas būve un iekārtošana ir izrādījusi lielu interesi no citām ārzemju bibliotēkām. 
Vakars sadraudzībā beidzās pēc pl. 11:00. 
 Bija grūti piecelties nākamajā dienā. Kongress ir interesants, pilns ar nodarbībām, bet arī no-
gurdinošs. Otrā diena sākās ar vispārējiem delegātu ziņojumiem un tad nominācijas komisijas ziņo-
jums ar kandidātiem. Tie jau visi bija izraudzīti pirms kongresa un neoficiāli ievēlēti, lai gan vēlēša-
nas vēl nebija notikušas. Ar vārdu sakot, viens kandidāts katram amatam. Kā parasti. Otrā darba 
posmā piedalījos Izglītības nozares sēdē, to vadīja Andra Zommere. Runāja par to, kā sagādāt un 
kā apmācīt skolotājus. Tika pieminēta ideja, ka skolēnus varētu apmācīt ar latviešu valodu kā sveš-
valodu. Pusdienas laikā Rolands Lappuķe, vēsturnieks sadarbībā ar diasporas latviešiem, iepazīsti-
nāja ar divpusēju sadarbību ar šīsdienas latviešu emigrantiem citās valstīs un viņu sadarbību ar 
Latviju.  
 Pēcpusdienā notika darba komiteju ziņojumi. Informācijas nozares vadītāja Taira Zoldnere ie-
teica informācijas izplatīšanu uzlabot. Diemžēl, nekads cits veids notika pieminēts bez elektroniska 
un eksistējošām publikācijām (draudžu ziņām, ALAs publikāciijas, un Laiks, par kuru ir jāmaksā). 
Dienu nobeidza ar balli uin jautru sadzīvi. Spēlēja vietēji vācu mūziķi. 
 Kongress beidzās 4. maijā pl.12:00. Piedalījās 76 delegāti un viesi. No Mineapoles bija iera-
dušies pieci: Maija Zaeska (LOAM), Indra Halvorsone (LOAM), Rūta Beķere (DV), Andrejs Vāpe 
(Mpls-St.P. draudze), un Vija Pelēce. Laba grupiņa. 64. ALAs kongresa vieta nav nolemta. 
 Pēc oficiālās kongresa daļas bija iespēja apskatīt Filadelfijas Latviešu biedrības namu. Tas ir 
vecākais Amerikā, 120 gadu vecs. Vērojot, cik ilgi šī biedrība ir pastāvējusi, mēs varam spriest, ka 
latviešu emigranti te turēsies kopā ilgu laiku - veclatvieši ar jauniebraukušajiem latviešiem. Šie ir ma-
ni uzskati un novērojumi. Lielās detaļās viss ir uzrakstīts Laikā.    Andrejs Vāpe 
  
________________________________________________________________________________ 

XXX   XXX   XXX                                     PATEICĪBAS                                  XXX   XXX   XXX 
________________________________________________________________________________ 
 
 Paldies draudzei, māc. Dāgam un Dāmu saimei par apsveikumu manā dzimšanas dienā. 
        Nikolajs Berkholtz 
________________________________________________________________________________ 
XXX    XXX    XXX                                  Sludinājumi                           XXX   XXX   XXX   
________________________________________________________________________________ 

 
Izkārtoju mājas izpārdošanu (Estate Sale).  

Vai Jūs pārceļaties, vai Jums ir jālikvidē mājas iekārta? Jāatbrīvo māja no mēbelēm, traukiem, 
sīkumiem, utt.?  Es varu Jums palīdzēt. 

*  Izšķiroju mantas (sazinoties ar Jums) - ko paturēt ģimenē, ko pārdot, ko izmest. 
*  Sakārtoju mantas pārdošanai.      * Nocenoju pārdodamās mantas un izsludinu. 
*  Vadu pārdošanu/Estate Sale. (Aizvedu palikušās mantas uz labdarības organizācijām). 

Maija Zaeska: 763-972-2521 (mājās); 952-454-4172 (kabatas); zaeska@frontiernet.net 
 

______________________________________________________________________________ 
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Visi dzer tēju...  “LaSociete du The”  
tējas veikals jau pastāv septiņpadsmit gadus - piedāvā tējas no visas pasaules.   

Veikalā var iegādāties vairāk nekā 200 tēju šķirnes - baltās un zaļās un daudzas citas.   
Tur ir galdiņi, kur baudīt šīs tējas uz vietas, kā arī var iegādāties piederumus tējas pagatavošanai 
un dāvanām. Veikals atvērts pirmd.-piektd. no 12:00-18:00, sestd.no 10:00-18:00, svētd. slēgts. 
 Savā veikalā laipni ielūdz īpašnieki Tony Ruggiero un Božena Dimants.  Viņi sniegs 
izsmeļošu informāciju par visu, kas saistās ar tējām. 

  Adrese - 2708 Lyndale Ave So, Mineapolē 55408; www.Teashop.us; 612-871-5148. 
______________________________________________________________________________ 

Varu palīdzēt MĀJU PIRKŠANĀ un PĀRDOŠANĀ. 
 Apmēram 30 gadus esmu palīdzējis pircējiem un pārdevējiem reālizēt viņu sapņus un 
 vajadzības 40+ pilsētās Dvīņu pilsētu apkārtnē. Izpētu mājas vērtību, iesaku remontus,  
 lai paceltu vērtību, varu arī palīdzēt ar remontdarbiem, izskaidroju dokumentus, likumus, 
 financēšanas iespējas un nokārtoju vajadzīgās inspekcijas. 
  Lūdzu zvaniet vai sūtiet e-pastu: MĀRIS KURMIS - COUNSELOR REALTY -  
  612-558-6784; mkurmis@hotmail.com;  www.mkurmis.counselorrealty.com 
________________________________________________________________________________  

=========================================================================== 
  
 *** Draudzes e-pasta adrese:  mndraudze@gmail.com 
 *** Draudzes mājas lapa:  www.mndraudze.org 
 
=========================================================================== 
 

Svētrīta Zvanu lasītāju uzmanībai - 
“Svētrīta Zvani” ir pieejami draudzes mājas lapā katra mēneša pirmā nedēļā. 

www.mndraudze.org. 
 

 ******************************************************************************************* 
 

 Latviešu ev. lut. baznīcai Amerikā (LELBA) tagad ir jauna satikšanās vieta - 
 jauna mājas lapa!!! www.lelba.org 

Aicinām tevi apskatīties un būt daļai no tās! 
Jaunās mājas lapas redaktore Edija Banka-Demandta.  

 
========================================================================== 

 
Draudzes darbinieku KANCELEJAS STUNDAS:  

  Otrdienās      -  darbvede Elga Pone, 10:00-14:00 dienā. 
  Trešdienās    -  mācītājs Dāgs Demandts, 10:00-14:00; 
              -  kasieris Visvaris Ģiga, 10:00-14:00 dienā. 
  Ceturtdienās -  darbvede Elga Pone, 10:00-14:00 dienā. 
 
Ja baznīcas durvis darba laikā ir slēgtas, lūdzu piezvaniet durvju zvanu (durvju labajā pusē -
augšējais zvans-augšējam stāvam, apakšējais zvans-lejas stāvam). 
 
  
===================================================================== 
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Latviešu skolas gada noslēgums 

17. maija sestdienas rītā baznīcas ēkā priecīga čala - ir pienākusi pēdējā latviešu skolas 
2013./14. mācību gada diena. Vēl pēdējā rīta sanākšana ar māc. Dāga Demandta uzrunu, 
pēdējām rotaļām Zintas Pones vadībā, pēdējie mēģinājumi, un skolas noslēguma pasākums - 
talantu šovs “Re, ko mēs varam!” - var sākties. Kopīgi nodziedam Latvijas Republikas himnu. 
Pārzine Eva Tone saka īsu uzrunu, atzīmējot šī gada daudzos skolas notikumus un pasakot 
paldies vecākiem un skolas atbalstītājiem (draudze, dāmu saime, Kredītsabiedrība, LOAM, 
un visa Dvīņu pilsētu latviešu sabiedrība kopumā). Liels prieks, ka visi 34 bērni, kas iesāka 
skolas gadu, to arī veiksmīgi noslēdz. 

Tad seko priekšnesumi. Vispirms skolas kopkoris sk. Benjamiņa Aļļes vadībā kā 
veltījumu māmiņām pagājušajā Māmiņu dienā nodzied latv. t. dz. “Es savai māmiņai”. 
Bērnudārza bērni ar skolotājām Zani Krameri un Lilitu Egli-Rubenzeri dzied un ar kustībām 
attēlo latv. t. dz. “Juku, juku, sīki putni”. Sagatavošanas klase ar sk. Ingrīdu Erdmani rāda 
skeču “Jautrie burtiņi” - varam redzēt, ka bērniem šogad labi gājis, apgūstot burtus! Pirmā 
klasīte skolotāju Kristīnes Girbes un Edijas Bankas-Demandtas vadībā, skaitot dzejoli, 
pārliecina mūs, ka “skolā iet mums ļoti patīk, sestdienas rītos draugus satikt”. Programmā 
seko mazie dejotāji sk. Ingrīdas vadībā ar deju “Plaukstiņpolka”. 

Koncertam pieteikušies arī daži atsevišķi talanti. Jūlija Pone mūs iepriecina, nospēlējot 
uz klavierēm pašas sacerētu skaņdarbu “Varavīksne”, Kaiva Pelēce uz klavierēm atskaņo 
latv. t. dz. “Nu tiki tā”. Madara Kalnīte ļoti braši nodzied dziesmu “Pūpēdis” (klavieru 
pavadītāja Zinta Pone). Brālēni Ansis Ostmanis un Tālis Birmanis sagatavojuši dialogu - 
latviešu un ķīniešu valodās. Skan ļoti pārliecinoši!  

Koncertu turpina valodas klase, kopā ar sk. Anju Čuriski un Jāni Barobu liekot 
klātesošajiem minēt mīklas (visu mācību gadu bērni minēja mīklas rīta uzrunas laikā). Par 
visiem kopā varam atminēt! Tad 3. klase ar aizrautību nodzied dziesmu no populārās filmas 
“Frozen” - “Vai Tu gribi uzcelt sniegavīru?” Sk. Inta Lāčplēse un Astrīde Otto stāsta, ka bērni 
ar lielu uzcītību tulkojuši dziesmas angļu tekstu latviešu valodā. Papildus dziedāšanai Jūlija 
un Kaiva arī izrāda akrobātiskus trikus, un Ansis pārliecinoši tēlo sniegavīru. 4./5. klase 
uzstājas, uz koklēm atskaņojot “Pūt, vējiņi!” - sk. Āva Bērziņa un Nora Lund var tiešām būt 
lepnas! 

Koncerta noslēgumā lielākie dejotāji sk. Laimas Dingley vadībā (palīdz Dāvids Sarma) 
ar lielu enerģiju nodejo “Cūkas griķos”. Re - mēs tiešām varam daudz! 

 



Un tad uz skatuves nostājas vēl viens paliels koris - visi skolas skolotāji Dāvida Sarmas 
spēlētās ģitāras pavadībā kā veltījumu skolas vecākiem nodzied “Čikāgas piecīšu” dziesmu 
“Piektdien’s vakars, sestdien’s rīts”. Tur ļoti patiesas rindas: “Dieviņ, ļauj tiem stipriem būt, 
kas bērnus latviešu skolā sūt’”! Patiesi - vissirsnīgākā pateicība vecākiem par izturību! No 
sirds pateicamies arī skolotājiem (no kuriem daudzi ir arī vecāki!) - viņiem no Latvijas 
atceļojušas cepumu paciņas nu jau vēsturē aizgājušo latu izskatā! Paldies arī skolas vecāku 
padomei - vadītājai Santai Kalnītei, kasierei Zintai Ponei, Imantam Ponem, Gunāram Otto un 
Ritai Pelēcei - daudz laika un darba ieguldīts, lai viss skolā ritētu raiti! Skolas vecāku padome 
ar skaistiem puķu groziem pateicās arī pārzinēm Evai Tonei un Indra Halvorsonei par labi 
aizvadītu skolas gadu. 

Pēc koncerta visi aicināti lejas zālē uz pusdienām un kūku! Nodziedam pateicību 
saimniecei Anitai Jurēvičai par gardo ēdienu! Skolas gads ir veiksmīgi noslēdzies - par to 
atgādinās skolas avīze “Atmiņas”, kuru ļoti skaisti kopā salika Māra Pelēce un saņēma katrs 
skolas dalībnieks. Lai visiem laba vasara un satiekamies rudenī! 

Indra Halvorsone, skolas pārzine 

 

 

Latviešu skolas bērnu kopkoris noslēguma koncertā 2014. gada maijā. 
Foto: Indra Halvorsone 



 

AIZVESTO PIEMIŅAS DIENAS AKTS 
 

Sestdien, 14. jūnijā, 2014. gadā plkst. 16:00 
 

Programmā 

MĀRIS BERGMANIS STĀSTĪS PAR IZSŪTĪTO LIECINIEKU 

PIEREDZI ŠAI GRŪTAJĀ TAUTAS LAIKMETĀ 

Iecerēta arī muzikāla daļa 
 

Kafijas galds 
 

Ieejas ziedojums sākot ar $ 5.00 
 

Laipni lūdzam visus Dvīņu pilsētu tautiešus piedalīties šai sarīkojumā! 
Aktu rīko K!K!M! (Korporāciju kopa Minesotā) LOAM uzdevumā 

Baltic Memorial Service Commemorating the  
Mass Deportations to Siberia from 

Estonia, Latvia and Lithuania 
14.06.1941 

 

Please join us! 
June 15th at 10:00 am 

Latvian Evangelical Lutheran Church 
3152 - 17th Ave S, Minneapolis, MN 55407 

 



Church Services and Calendar of Events 
June: 
 
Sunday - 1st - 10:00 AM - Church Service conducted by Pastor Raita Neely.  

Fellowship after the service. 
   
Thursday, 5th - 11:00 AM - Bible study - Book of Mark. 
 
Sunday - 8th - 10:00 AM - Pentecost Church Service with Baptism and Holy Communion. 

Fellowship after the service. 
   
Sunday - 15th - 10:00 AM - Memorial Church Service remembering the deported. Estonians and 

Lithuanians will join this Service. The Service will be conducted by the Estonian 
congregation’s Pastor Nelli Vahter. Latvian church choir will participate. Fellowship 
after the service.                                 

 
Sunday - 22nd - 10:00 AM - Church Service conducted by church lay members. 
 
Sunday - 29th - 10:00 AM - Church Service conducted by Benjamin and Betsy Aļļe.  
  Fellowship after the service. 
 
July: 
 
Sunday - 6th - No Church Service. 
 
Sunday - 13th - 10:00 AM - Church Service with Holy Communion. Fellowsip after the service - 
  Edija will introduce her parents who will be visiting from Latvia. 
 

===================================================================== 
 
 
 
 
 

Tautas deju grupa 
“Pērkonītis” Kristīnes Ģigas 

vadībā (priekšā vidū) 
šī gada 4. maijā 

Festival of Nations 
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LATVIAN EV. LUTH. CHURCH 
of Minneapolis and St. Paul 
3152 17th Avenue South 
Minneapolis, Minnesota 55407 
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SVĒTRĪTA  ZVANUS izdod Mineapoles - St. Paulas latviešu ev. lut. draudze. 
Redakcijas kollēģijā: māc. D. Demandts, E. Banka-Demandta, S. Dombrovska, 
R. Drone, M. Eglīte, A. Hobbs, R. Prauliņa, L. Sproģis, S. Štolcere, V. Vikmanis. 
 
Redakcija patur tiesības iesūtītos rakstus rediģēt un zināmos gadījumos noraidīt. 
Manuskriptus lūdzam iesūtīt parakstītus. Ja lietots segvārds, jāmin arī īstais vārds. 
Manuskriptus lūdzam iesūtīt MAŠĪNRAKSTĀ-PĀRRINDĀS (tas neattiecas uz īsiem 
ziņojumiem un pateicībām). 
 
Rakstus lūdzam iesūtīt līdz mēneša 17. datumam. lesūtītos manuskriptus redakcija 
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